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Algemene Beschouwing PvdA 2008 

Behorend bij Begroting 2009 
 
(V) betekent dat er een vraag wordt gesteld aan de andere fracties 
(T) betekent dat er een toezegging of toelichting wordt verwacht van het college 
(A) betekent dat dit punt is opgenomen in een amendement  
(M) betekent dat er een motie wordt in gediend 
 

Mensen centraal, wijken vitaal! 
 
Een begroting met een overschot, een sideletter met zaken die niet uitgevoerd of verdaagd 
zijn en een kredietcrisis. Het kader voor de discussie van vandaag. 
 
ECONOMIE 
Het programma Werk en Economie lijkt volgens plan te verlopen. Ridderkerk maakt ook deel 
uit van een grotere wereld en ondervindt wellicht gevolgen van de kredietcrisis. De groei is 
gestopt. Er worden landelijk meer werkzoekenden geregistreerd, en het is bekend dat ook 
Ridderkerkse ondernemers voorzichtig omgaan met het vervullen van vacatures.  
Graag vernemen wij van het college welke gevolgen er zijn en of mogelijk zouden kunnen 
zijn voor de Gemeente Ridderkerk. T 
 
De nieuw aangestelde Regisseur Werk heeft een forse uitdaging. De harde kern van moeilijk 
bemiddelbare inwoners heeft blijvende aandacht nodig. De PvdA is er een groot voorstander 
van om hen via de WSW binnen BAR verband aan het werk te helpen. Deze harde kern is in 
beeld en het is ook duidelijk welke complexe problematiek achter de mensen schuil kan 
gaan. Deze inwoners leven vaak al jaren op minimum niveau.   
 
VOEDSELBANK 
Er zijn geldzorgen. Banken worden nauwlettend in de gaten gehouden.  
De enige bank die het in de huidige crisis goed doet is de Voedselbank. En dat is een grote 
zorg. 
 
“De inzet van het gemeentelijk beleid is om te voorkomen dat de voedselbank een 
structurele voorziening wordt”. Diezelfde voedselbank groeit. Het is fijn dat mensen deze 
voorziening weten te vinden maar het is toch schrikbarend dat het aantal deelnemende 
gezinnen in Ridderkerk gestegen is tot 27. Het gaat daarbij om circa 30 kinderen.  
En 15 gezinnen zijn er al langer dan een jaar op aangewezen. Armoede is erfelijk, uit 
onderzoek bleek dat in 2006 710 kinderen onder de 18 jaar leven in huishoudens met een 
inkomen onder de 120% van het sociaal minimum. Wij hebben geen reden om aan te nemen 
dat dit aantal nu minder zal zijn. 
 
Ridderkerk heeft in tegenstelling tot vele andere gemeenten niet het Convenant ´Kinderen 
doen mee´ ondertekent. Een convenant dat als ambitie heeft het aantal kinderen dat om 
redenen van armoede niet meedoet te halveren. Wij vragen van de wethouder de toezegging 
om voor de raad van december te komen met een schriftelijk toelichting op dit besluit. T 
 
In Nederland wordt verwacht dat je met een bijstandsuitkering zou moeten kunnen 
rondkomen maar PvdA Ridderkerk begrijpt ook dat wanneer je al met een schuld in de 
bijstand komt, dat je dan snel tot de potentiële klanten van de voedselbank gaat behoren. 
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Er is extra geld vrijgekomen voor armoedebestrijding via een motie in de Tweede kamer. 
Laten we als raad niet aarzelen met het doorsluizen van deze gelden in de dure 
decembermaand. Vandaar onze motie. M 
 
SAMEN LEVEN  
Tijdens de begrotingsmarkt op donderdag 30 oktober hebben ook wij gesproken met de 
mensen van Vluchtelingenhulp. Veel vluchtelingen komen al met een schuld vanuit hun 
vluchtelingenstatus in de bijstand. 
 
Nieuwkomers zijn vreemd aan onze samenleving en gewoonten. In Ridderkerk zijn er niet 
veel niet-Europeanen, maar zij wonen wel meer in de ene dan in de andere wijk. De meesten 
hebben wel een inburgeringscursus gevolgd maar dat is de theorie. Er is geen vervolgtraject. 
Inburgeren moet dus in de praktijk gebeuren en dat gaat met vallen en opstaan. Dat geeft 
spanningen in het gezin maar ook in de wijk.  
Inburgeren doe je met z´n allen. Nederlandse taalvaardigheid en Nederlandse gewoonten, 
begrip voor andere culturen krijg je alleen door elkaar te spreken. Gewoon over het weer, de 
aanbiedingen in de supermarkt en de kinderen, is al voldoende. Geheimzinnig is het niet. 
Wie ooit in zijn beste Frans, Tjechisch, Bulgaars of Spaans heeft geprobeerd uit te leggen 
wat er mis is met de kapotte auto, weet hoe het moet en hoe het voelt. Het vraagt goede wil 
en de gelegenheid van twee kanten. 
 
Ridderkerk is een zorgzame gemeente. Ook inburgeren vraagt van bestuurders 
betrokkenheid en nabijheid om, als het spannend wordt tussen mensen, er duidelijk te zijn en 
richting te geven. Dus woorden en daden, werken aan vertrouwen.  
Hoed, hanenkam of hoofddoek, het goede draag je van binnen en niet van buiten. 
 
Wat heeft het college al ondernomen en wat gaat u doen? T 
 
EDUCATIE 
De sleutel voor een goed leven ligt volgens ons bij goed onderwijs, goede gezondheid en 
zorg en een goede buur(t). 
 
Als PvdA zijn wij best tevreden met de tot nu toe bereikte resultaten binnen het Ridderkerkse 
onderwijs. Maar natuurlijk kan het altijd beter! 
In het coalitieakkoord wordt duidelijk uitgesproken dat pesten op school niet gewenst is. 
Inmiddels loopt er bij 1 school een pilot in de vorm van cursussen. Deze pilot zal juli 2009 
zijn afgelopen en worden geëvalueerd. Mochten de resultaten hiertoe aanleiding geven dan 
zal de PvdA hier zeer zeker volgend jaar bij de Begroting op terugkomen! Vooralsnog 
wachten wij de resultaten af. 
 
De ontwikkelingen op het gebied van Peuterspeelzalen en Kinderdagverblijven ervaren wij 
als zorgwekkend. Wij hechten grote waarde aan de te voeren discussie tussen 
peuterspeelzalen en kinderdagverblijven. Graag zien wij in de toekomst een integratie tussen 
peuterspeelzaal en kinderdagverblijf gerealiseerd waardoor àlle kinderen 2x per week naar 
een peuterspeelzaal kunnen, òòk de kinderen van een kinderdagverblijf. Wij hopen dat deze 
suggestie in de nog te voeren discussie wordt meegenomen. 
 
De ontwikkelingen m.b.t. de brede school in Bolnes volgen wij heel nauwkeurig. Een laatste 
memo van beide schoolbesturen vermeldt een goed overleg tussen beide besturen en BVR, 
een stap in de goede richting! Maar daarmee is voor ons deze ‘raadsbrede’ motie nog lang 
niet afgedaan. 
Wij pleiten nog steeds voor een brede school in Bolnes, bij voorkeur in een nieuw gebouw en 
gekoppeld aan een nieuwe sporthal. Een koppeling van maatschappelijke functies wordt zo 
mogelijk en past in de visie van levensloopbestendige wijken.  
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Gezien de gemeentegrootte en samenlevingsopbouw hoort een Volksuniversiteit in 
Ridderkerk. Wij verwachten van het college dat zij dit meenemen in het beleid. 
 
Als PvdA hebben we een kritische kanttekening. Het  concept Programma en Overzicht 
Huisvesting Onderwijs 2009 hebben wij pas op 30 oktober ontvangen (digitaal 2 dagen 
eerder). Een aantal belangrijke aandachtspunten moest op heel korte termijn worden 
besproken. Hiermee komt de kwaliteit in het gedrang. Dit soort stukken willen wij graag 
eerder ontvangen om de mogelijkheid te hebben over de inhoud vragen te kunnen stellen.  
 
WMO  
De inkomens en koopkracht van Aow -ers en uitkeringsgerechtigden staan onder druk. 
Geldzorgen bestaan. Ook onder de inwoners van de ijzeren, ondertussen verzilverde, 
generatie. Komend uit een tijd dat je geleerd werd in barre tijden een tandje bij te zetten, de 
broekriem aan te trekken en je vuile was niet buiten te hangen. 
 
Deze mensen maken niet snel gebruik van de aanvullende voorzieningen. Wanneer er bij 
een indicatiestelling gevraagd wordt ´Hoe het gaat´ zeggen zij ´Gaat wel aardig´of ´gaat wel 
goed´. Waarna zij in een lagere hulpcategorie dan noodzakelijk ingeschaald worden. 
Huisartsen, maatschappelijk werk, buren en diakenen adviseren de mensen om vooral niet 
te bescheiden te zijn ´omdat zij anders niet krijgen wat zij nodig hebben of wat de omgeving 
aankan´. 
 
Zij worden tekort gedaan door de huidige systemen, die zijn opgezet vanuit de gedachte dat 
in Nederland zelfredzame, goed geïnformeerde en mondige burgers wonen. En dat klopt 
maar deels. 
 
Dit blijkt ook uit de evaluatie van de Wijzerplaats waarin staat onder aandachtspunten ´de 
2de lijn heeft de indruk dat er nu telefonisch indicaties worden gesteld, die eigenlijk met een 
huisbezoek gesteld hadden moeten worden´. Dit wordt bevestigd door de WMO adviesraad. 
In het Jaarverslag van de Commissie Bezwaarschriften uit 2007 staat dat ´medische 
adviezen niet goed genoeg beoordeeld worden.´ 
 
De wethouder gaf aan dat voor een reactie op de motie over Huisbezoek aanvullende 
informatie gewenst was. De evaluatie van de Hulp in de huishouding en die van de 
Wijzerplaats zijn er nu, de WMO conferentie heeft plaatsgevonden, de gesprekken met de 
SWOR over mogelijk koppeling van huisbezoeken zijn naar wij mogen aannemen, gevoerd.  
 
Raad en college hebben zich geschaard achter de opdracht dat door de komst van de WMO 
de kwaliteit van de zorg niet achteruit mag gaan, dat er een open eind financiering is. Maar 
als belangrijk tegenargument voor structurele huisbezoeken worden de kosten vermeld. Dit 
terwijl er steeds meer gecompliceerde WMO aanvragen, vooral ook van ouderen, binnen 
komen met achterliggende complexe hulpvragen. 
Er is geen structurele uitbreiding in de begroting opgenomen voor de Wijzerplaats. Ook niet 
voor een WMO ambassadeur die in de wijken spreekuur houdt.  
 
Wij vragen de wethouder de toezegging om voor 1 januari 2009  te komen met een reactie 
en plan van aanpak met betrekking tot de motie Huisbezoek. T 
 
CRISISOPVANG 
Wij begrijpen de aandacht voor het Centrum voor Jeugd en Gezin. Die aandacht is ook 
belangrijk omdat wellicht langs die weg de benodigde crisisopvang voor jongeren wordt 
gerealiseerd.  
Mocht dat binnen een jaar niet lukken dat stellen wij voor dat de gemeente alsnog het 
particuliere initiatief in die richting gaat ondersteunen.  
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Crisisopvang voor jongeren is nog niet goed geregeld, maar ook niet die voor volwassenen 
en gezinnen. In Ridderkerk zijn er circa 8 personen per week bekend die geen dak boven 
hun hoofd hebben.  
Wettelijk gezien heeft de gemeente binnenkort ook de verplichting om voor plegers van 
huiselijk geweld een voorziening te treffen zodat zij een huisverbod kunnen krijgen opgelegd. 
Die voorziening moet er komen, maar er zijn meer mensen die tijdelijke noodopvang nodig 
hebben.  
Wij willen dat bij het instellen van die voorziening rekening wordt gehouden met de totale 
groep tijdelijke daklozen en daarom dienen wij een motie in. M 
 
WELZIJN 
Ridderkerk is een zorgzame gemeente. Dat willen we graag. Wel wordt er hoog ingezet dat  
zorgzaamheid via betrokkenheid, bij de mensen zelf vandaan komt.  
Er wordt een groot beroep gedaan op vrijwilligers. Maar De Vrijwilliger lijkt verandert. De 
vrijwilliger die alleen voor sport of hobby leeft is zeldzaam. De vrijwilliger bindt zich liever niet 
meer voor lange termijn, is gemiddeld ook ouder dan vroeger. Mantelzorg overkomt je en 
wordt je veelal van de ene op de andere dag. We hebben steeds meer mantelzorgers nodig.  
 
Er wordt een groter beroep gedaan op een kleinere groep mensen. Er zijn meer handen 
nodig, in veel verenigingen is er sprake van overbelasting van vrijwilligers met als gevolg dat 
zij met minder plezier hun werk doen en afhaken. Het is moeilijk opvolgers te vinden. 
In Ridderkerk wordt er meer van Vrijwilligers en Mantelzorgers verwacht dan in voorgaande 
jaren. Nu heeft Ridderkerk ook verhoudingsgewijs een grote groep vrijwilligers, bijna de helft 
van alle Ridderkerkers zet zich in. Het Steunpunt Vrijwilligerswerk heeft contacten met circa 
150 instellingen naast kerken. De meeste van de 100 nieuwe vrijwilligers in 2007 gingen aan 
de slag met zorg, kinderen en sociaal cultureel werk. Er werd ook vaak een beroep gedaan 
vanuit de hulpverlening. Deze groep vrijwilligers heeft wel behoefte aan extra coaching en 
ondersteuning.  
Organisaties vragen aan het Steunpunt langdurige hulp bij het werven van vrijwilligers en 
ondersteuning en continuering van vrijwilligersprojecten. Deze hulp kunnen zij in de huidige 
bezetting niet bieden.  
 
De PvdA Ridderkerk is blij met de inzet van alle vrijwilligers en ook met de inzet vanuit het 
Steunpunt. Wij moedigen het college aan om contact te zoeken en samen met het Steunpunt 
en het Beleidsplatform Vrijwilligerswerk te kijken wat er nodig is om dit belangrijke werk te 
verbeteren en te continueren. 
Samen met de ChristenUnie en CDA dienen wij een motie in met als doel om inzichtelijk te 
krijgen met welke problematiek de vrijwilligers en mantelzorgers te maken hebben en hoe 
hun werk toekomstbestendig kan worden ingevuld. M  
 
VERENIGINGEN 
Verenigingen hebben vaak een probleem met een locatie. Scouting Sint Joris moet weg 
omdat er op termijn geen plek meer is; hun clubgebouw is verouderd. Nu maken zij zich 
sterk voor een nieuwe locatie en gebouw. Wij vinden dat de gemeente met goed lopende 
Ridderkerkse verenigingen met een grote maatschappelijke waarde in overleg zou moeten 
gaan om te komen tot een oplossing. 
 
Veel verenigingen organiseren kleine evenementen om zichzelf te promoten maar ook om 
noodzakelijke gelden te verwerven. Zij werden het afgelopen jaar geconfronteerd met een 
verdubbeling van de leges voor de benodigde Drank- en Horecavergunning. Wat was de 
reden voor deze verdubbeling? T 
 
Er zijn ook verschillende kleine verenigingen, waaronder ook allochtonenverenigingen, die 
een zwervend bestaan leiden, omdat zij geen clubgebouw kunnen betalen en onderhouden. 
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Wel willen zij graag een plek om te vergaderen en ook, betaalbaar voor hun achterban, 
bijeenkomsten organiseren.  
Wij dienen een motie in waarin wij het college vragen om te onderzoeken hoe deze kleine 
dakloze verenigingen in de gelegenheid kunnen worden gesteld om ook gebruik te maken 
van het nieuwe centrum aan de PC Hooftstraat. M 
 
JONGEREN 
Het nieuwe jongerencentrum vordert gestaag. Wij willen alle betrokkenen succes wensen. 
Het proces loopt langzamer dan de gemiddelde jongere wil, maar het komt eraan en wordt 
goed. 
Jongerenvoorzieningen in de wijken blijven belangrijk. Jongeren hebben een eigen plek 
nodig. Zij horen ook in de wijk maar voorkomen moet worden dat zij ervaren worden als 
overlastgevende hangjongeren. 
 
DYNAMIEK 
De Ridderkerkse Welzijnsorganisatie Dynamiek staat onder druk, net als veel andere 
welzijnsorganisaties, in het land. Momenteel loopt er een onderzoek naar de toekomst van 
Dynamiek. Wij zien de uitkomsten van het onderzoek met belangstelling tegemoet.  
Tussen gemeente en organisatie moet gesproken worden over de wederzijdse 
verwachtingen en afhankelijkheden. En er moeten duidelijke afspraken worden gemaakt op 
welke resultaten er wordt gestuurd en hoe deze SMART worden ingericht.  
 
OUDEREN 
De vrijwilliger bestaat niet en de oudere ook niet. Uit het door de PvdA georganiseerde 
symposium ‘55+ en hoeksteen van de samenleving’ kwam naar voren dat een beleid gericht 
op mensen van 55 jaar en ouder net zo onzinnig is als een beleid voor jongeren van 0 tot 30 
jaar. ‘De ouderen van vandaag zijn jonger omdat ouderen ouder worden’, zo verwoordde 
Bram Peper het.  
 
Ouderen van 55 jaar voelen zich niet oud, zij staan volop in het leven en dragen een grote 
steen bij aan de samenleving. Wel zijn zij zich er meer dan hun ouders van bewust dat er 
keuzes moeten worden gemaakt voor de toekomst.  
Keuzes die de groep 75 jaar en ouder niet gemaakt hebben. Zij gaan er veelal van uit dat zij 
tot hun dood thuis kunnen blijven wonen. Voor alle groepen geldt dat wanneer zij 
geconfronteerd worden met gedwongen verhuizing omdat de kosten van woningaanpassing 
te hoog worden, hun sociale netwerk en veiligheid enorm onder druk komt. 
 
De raad heeft ooit besloten tot het  primaat van verhuizen, maar de PvdA zou graag weer in 
discussie gaan over de mogelijkheden en wenselijkheid van de gevolgen van dit besluit. 
Verhuizen hoeft niet erg te zijn, goede en tijdige voorlichting is belangrijk maar de menselijke 
maat moet ook gehandhaafd blijven. 
 
Wij vragen van het college de toezegging dat zij een onderlegger aanlevert zodat in het 
voorjaar de discussie kan starten in de Commissie Samen Leven. T 
 
SPORT 
Sport is een zinvolle tijdsbesteding die gestimuleerd moet worden vooral ook onder kinderen 
en ouderen. Sportieve afspraken staan in het coalitieakkoord.  
Eind maart 2009 kunnen we de ” Bewegingsvisie” verwachten. De input voor deze visie is 
door organisaties al voor de zomervakantie aangeleverd.  
Wat zijn de beweegredenen geweest om dit vooruit te schuiven, wie heeft de regie hierover  
en welke organisaties/ (sport)verenigingen zijn hierbij betrokken? T 
 
Ook sportverenigingen zijn benieuwd naar de Bewegingsvisie. Sportverenigingen zoals 
RVVH en Sagitta missen in de begroting waarin de investeringen tot 2012 staan, 
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opmerkingen over mogelijke verhuiskosten als gevolg van de komst van de tram. Zij hebben 
hierover informatie nodig voor hun meerjarenbegroting. Graag een toelichting van het 
college. T 
 
Sport kan een wezenlijke bijdrage leveren aan onze vitaliteit, de integratie tussen de 
verschillende inwonersgroepen versterken, het aantal en diversiteit van de sociale contacten 
bevorderen en zo bijdragen aan vermindering van sociaal isolement.  
“Een gezonde geest in een gezond lichaam” geldt voor alle inwonersgroepen. Bij 
Vluchtelingenhulp is het probleem bekend van het grote aantal mensen dat in een sociaal 
isolement leeft binnen de Nederlandse samenleving, maar ook in de eigen gemeenschap. 
Wanneer dit vrouwen betreft heeft dit ook gevolgen voor het welzijn en de integratie van de 
kinderen. In Ridderkerk is er al een sportschool die zich alleen op vrouwen richt.  Gehoor 
geven aan de wens om het zwembad al is het maar een uurtje open te stellen alleen voor 
vrouwen, zou ook bijdragen.  
Kan de wethouder toezeggen zich hiervoor in te zetten? T   
 
Voor kinderen zijn de nabijheid van speelruimte en speelmogelijkheden van belang. Er is 
ingezet op de 3% norm, maar die is nog niet gerealiseerd.  
Wij pleiten voor trapveldjes in elke wijk. En wij vragen de toezegging van het college dat 
volgend jaar het aantal goede trapveldjes minimaal verdubbeld is. T 
 
Wij zijn zeer te spreken over wijk- en organisatie gedragen initiatieven zoals bijvoorbeeld het 
gezamenlijk aanschaffen van een speeltoestel voor het plein achter de Metronoom. Het 
toestel is geschikt voor de gehandicapte kinderen van de Metronoom, de kinderen van de 
school ernaast en de buurt. Wij vragen het college mee te werken aan het realiseren van die 
droom. 
 
Sport is meer dan alleen bewegen dat hebben we gezien tijdens het Olympische spelen. 
Maar de Olympische Spelen zijn maar eens in de 4 jaar. 
De PvdA  wil zich sterk maken om de Ridderkerkse samenleving in beweging te krijgen door 
een jaarlijks terugkerende sportdag te organiseren in samenwerking met SRS. Een sportdag 
voor jong en oud in alle wijken en met het Koningsplein als centraal punt, voor ons aller wel-
zijn en dienen daartoe een motie in. M 
 
BOS 
Wij willen daarnaast meer inzet op de Buurt Onderwijs Sport Projecten. 
Staatssecretarissen Bussemaker van Volksgezondheid, Welzijn en Sport (VWS), Dijksma en 
Van Bijsterveldt van Onderwijs, Cultuur en Wetenschap (OCW) gaan sport en beweging 
onder de schoolgaande jeugd stimuleren. Daarmee gaan zij ondermeer de strijd aan tegen 
overgewicht en schooluitval en investeren zij in de ontwikkeling van topsporttalent. 
  
Dit staat beschreven in het beleidskader Sport, Bewegen, en Onderwijs waarvoor ministeries 
van VWS en OCW van 2009 t/m 2011 28 miljoen euro beschikbaar stellen. Dit budget komt 
boven op de bestaande budgetten voor o.a. de Impuls brede scholen, sport en 
cultuur(combinatiefuncties), talentontwikkeling en Innosport Nederland. 
Het college is hiervan vast al op de hoogte. Wanneer heeft u de aanvraag ingediend en 
wanneer verwacht u dat  bekend is wat de gemeente zal ontvangen? T  
 
WIJKEN VITAAL 
Alle Ridderkerkers verdienen een veilige, schone en gezellige buur(t). 
Op het door de PvdA georganiseerde symposium 55+ en hoeksteen van de samenleving 
kwam naar voren dat er wel gevoel is bij Levensloopbestendige wijken. Bezoekers riepen 
zelfs de Humanitas directeur op om vooral ook in Ridderkerk te beginnen. 
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Mensen gaven ook hun ergernis aan over de (on)bereikbaarheid van huisartsen. Het GOED 
werd als zeer prettig ervaren. PvdA Ridderkerk is voorstander van een GOED in elke wijk. 
Een wijk is vitaal wanneer er een evenwichtige verdeling is van leeftijdsgroepen, 
inkomenscategorieën en leefstijlen. Dit is essentieel voor een goed voorzieningenpeil en een 
goede sociale structuur. Oftewel: Een gezellige en leefbare buurt. 
 
Schoon en veilig moet het er zijn. Als inwoners klachten hebben over het onderhoud of 
zwerfvuil moet dat meteen goed worden aangepakt. Niet altijd is de oorzaak te verhelpen. 
Zeker over smaak valt te twisten. Kijk maar naar het verschil in ervaring tussen een veld met 
‘ecologisch en natuurlijk’ groen en een strak kortgeknipt gazon.  
 
Een Veilige wijk. Zowel gevoelsmatig als statistisch. Veilig voelen komt ook voort uit elkaar 
kennen en gehoord worden, serieus genomen worden. Inwoners worden boos op de 
overheid wanneer zij een gevoel van onveiligheid en angst verwoorden en een statistisch 
antwoord terugkrijgen. ‘Het is hier niet onveilig want er is nog niets ergs gebeurt’. Maar het is 
juist deze gevoelde dreiging, dat er steeds ‘bijna iets ergs’ staat te gebeuren, die hen het 
signaal deed zenden. De bereikbaarheid en reactie van gemeente en wijkagent zijn zeer 
bepalend voor het ervaren veiligheidsgevoel. 
 
Onze fractie is een groot voorstander van het vroegtijdig betrekken van de inwoners bij de 
inrichting van hun wijk en het beleid van de gemeente. Een constante dialoog. Belangrijke 
instrumenten zijn de wijkoverleggen, wijkbezoeken door college en gemeenteraad en de Wijk 
Ontwikkelingsplannen. 
De Wijk Ontwikkelingsplannen kunnen meer worden ingezet om samen met de wijkbewoners 
te bepalen of en welk deel van hun wijk zoveel cultuurhistorische waarde heeft dat dat bij 
voorkeur ongemoeid gelaten moet worden. Zij kunnen ook aangeven, in overleg met de 
eigenaren, welke gebouwen als gemeentelijk monument opgenomen zouden kunnen 
worden. 
 
In Ridderkerk zijn de voorzieningen in wijken niet evenredig verdeeld. De verkrijgbaarheid 
van de dagelijkse producten is gezakt tot het peil van een net opgeleverde nieuwbouwwijk. 
Dit betekent dat ook de ‘natuurlijke’ plek om elkaar te ontmoeten in de wijk is verdwenen.  
Wij willen de ‘natuurlijke’ ontmoetingsplekken behouden in de wijken. Wij denken daarbij aan 
buurtwinkels maar ook aan parken en trapveldjes met een bankje. Meer groen in de wijk; 
nabij groen nodigt uit. Dus niet alleen grote groene gebieden aan de rand van het dorp maar 
ook in de straat en om de hoek. 
 
MILIEU 
Is Milieu een Ridderkerks stiefkind geworden? Wij vinden dat Milieu niet alleen bij stedelijke 
ontwikkeling hoort. Immers de nieuwe wet op de Luchtkwaliteit maakt bouwen makkelijker. 
Wij pleiten voor meer acties op milieugebied. 
 
De omliggende snelwegen beïnvloeden de luchtkwaliteit in Ridderkerk het meest. In BAR 
verband zouden minister Cramers en minister Eurlings moeten worden uitgenodigd om te 
spreken over oplossingen om geluidsoverlast te beperken en de luchtkwaliteit te verbeteren. 
Wij vragen het college de toezegging om zich hiervoor in te zetten. T 
 
De acties uit het Actieplan Luchtkwaliteit die relatief makkelijk, snel of zeer effectief zijn 
zouden moeten worden geïnventariseerd en alsnog uitgevoerd. Wij vragen van de 
wethouder de toezegging dat deze inventarisatie met de kosten voor juni 2009 bij de raad 
bekend gemaakt wordt. T  
 
Inwoners van Ridderkerk werken voor een groot deel in Ridderkerk. En toch gaat een groot 
deel bij voorkeur met de auto naar zijn of haar werk. Dat vinden wij een prachtig nieuw 
uitgangspunt voor het beleid in Ridderkerk. 
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Op de vragen:  
Wat kan de gemeente lokaal doen voor het milieu? 
Hoe kan de gemeente de 30-minuten-per-dag-bewegen-norm verder vormgeven? 
Wat doen we aan de sluiproute en drukte op de Rotterdamse weg? 
Hoe stimuleren we de verkeersveiligheid?  
 
is het antwoord simpel: Fietsers krijgen voorrang! 
 
 
 
 
 
 
  

******Samen staan we sterk voor wonen, wel-zijn en werk!****** 
 


